
Kaupunginhallitus § 103 08.03.2021

PERIAATEKESKUSTELU RAHKALA-HAUTAKANKAAN
TUULIVOIMAOSAYLEISKAAVAHANKKEESTA

97/53.10/2021

KHALL § 103

 Kaupunginhallitus on linjannut 26.5.2014 § 157 Oulaisten alueen mahdolliset
tuu li voi ma-alu eet. Linjauksen mukaiset tuulivoima-alueet on voimassa ole vas sa
maakuntakaavassa. Kaupunginvaltuusto teki 28.3.2018 § 4  pe ri aa te pää tök sen,
että uusissa tuulivoimakaavoissa pitää noudattaa vähintään 2 ki lo met rin
suojaetäisyyttä vakituisiin ja vapaa-ajan asuntoihin. Lisäksi Oulaisissa on tuu li voi-
ma hank keis sa sallittu voimaloiden maksimikorkeudeksi 250 m. Tällä het kel lä
uusissa kaavoissa muissa kunnissa on varauduttu tuulivoimaloihin, joi den
maksimikorkeus on 300 m.

OX2:lla on tuulivoimahanke osittain kaupunginhallituksen 26.5.2014 lin jaa mal la
alueella. Oheismateriaalina on tuulivoimahankealue, vihreällä värillä on hei dän
esittämänsä alue ja maakuntakaavan mukainen alue punaisella. Han ke alu eel la
on esitetty ja arvioitu sijoitettavaksi 41 tuulivoimalaitosta, joista Ou lais ten puolella
26 kpl ja loput Haapaveden kaupungin puolella. Hankealue poik keaa
merkittävästi maakuntakaavaan merkitystä alueesta.

Kunnalla on maankäyttö- ja rakennuslain mukaisesti kaavoitusmonopoli alu eel-
laan ja kunta päättää kaavoista, niiden laajuudesta ja sisällöstä. Haa pa ve den
kaavahankkeissa sallitaan 300 m:n maksimikorkeus tuulivoimalaitoksille. Kun nan
tulee kohdella tasavertaisesti omalla alueellaan olevia hankkeita ja toi mi joi ta.
Tästä syystä OX2:n hankkeesta on syytä käydä periaatekeskustelu, kos ka sekä
hankealue että voimaloiden korkeus poikkeaa aiemmin hy väk sy tyis tä linjauksista.

Asia esitellään tarkemmin kokouksessa.

Kaupunginjohtaja: Kaupunginhallitus käy periaatekeskustelun tuu li voi ma hank-
keen rajauksesta ja tuulivoimaloiden maksimikorkeudesta.

Kaupunginhallitus: Hyväksyttiin yksimielisesti.

Kokous keskeytettiin asian esittelyn ajaksi klo 17.11-17.45.
Merkittiin, että Pekka Heiska, Merja Krapu ja Marita Toiviainen poistuivat
esteellisinä kokouksesta asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.
Puheenjohtajana toimi Tommi Oja.


